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Arrangementer	på	bibliotekerne	

Vi	havde	i	foråret	et	arrangement,	”Strik	og	politik”,	på	Sabro	Bibliotek.	Det	
gik	vældig	godt,	syntes	vi.	To	S-politikere,	et	folketingsmedlem	og	et	byråds-
medlem,	 fortalte	om	deres	arbejde	og	hørte	om	de	lokale	ønsker.	Her	stod	
ønske	om	bedre	kollektiv	trafik	øverst.	Vi	talte	også	om	strikkeopskrifter.	Det	
var	uden	for	bibliotekets	åbningstid.	

Da	vi	senere	ønskede	at	låne	Harlev	bibliotek,	lavede	vi	aftale	om	det.	Men	
herfra	fik	vi	så	på	et	tidspunkt	at	vide,	at	der	skulle	være	en	deltager	”fra	rød	
og	blå	blok”.	Vi	tilføjede	derfor	en	politiker	fra	Det	Konservative	Folkeparti,	
som	gerne	ville	være	med.	

Men	 endnu	 engang	ændrede	 principperne	 sig.	Nu	 kunne	 det	 ikke	 lade	 sig	
gøre,	da	det	kun	kunne	være	der,	hvor	bibliotekerne	havde	egne	aflukkede	
mødelokaler.	Det	forstod	vi	dog	ikke,	da	vi	havde	været	i	Sabro.	Og	vi	fik	at	
vide,	at	af	de	mange	Aarhus	biblioteker	var	det	kun	muligt	på	seks	af	dem	at	
holde	et	arrangement	som	vores.	

Endnu	mere	forvirrende	blev	det,	da	vi	fik	et	skriftligt	svar:	”…	Det	vil	sige,	at	
det	er	den	enkelte	kulturinstitution,	der	kuraterer	arrangementer	i	instituti-
onen	ud	fra	gældende	regler	som	fx	de	almindelige	principper	om	saglighed,	
ligebehandling	m.v.”	–	Og	på	et	tidspunkt	fik	vi	en	mundtlig	orientering	om,	
at	det	vi	ønskede,	ikke	var	lovligt.		

Derfor	dette	ønske	om	at	en	besvarelse	kan	gøre	det	helt	klart,	hvad	der	er	
gældende.	Vi	beder	om	besvarelse	punkt	for	punkt:	

1. Er	det	korrekt	forstået,	at	man	kun	kan	lave	et	arrangement	på	seks	
biblioteker	med	lukkede,	særskilte	rum?		

2. Hvis	ja	i	pkt.	1	ønsker	vi	en	begrundelse.	Vi	mener	nemlig,	at	man	der-
med	udelukker	en	lang	række	oplandsbiblioteker,	som	ellers	ofte	ikke	
har	ret	mange	muligheder	for	åbne	arrangementer.	

3. Er	det	korrekt,	at	hvis	man	får	lov	til	at	låne,	skal	der	være	flere	par-
tier	bag	til	eks.	strikkearrangement?	

4. Skelner	men	kun	imellem	åbne	og	lukkede	rum.	Vi	tænker	her	bl.a.	på	
Harlev,	 der	 har	 semilukkede	 rum	 ved	 hjælp	 at	 reoler.	 Vi	 kan	 her	
nævne,	at	i	2017	holdt	to	partier	åbent	møde	med	interesserede	bor-
gere	uden	for	åbningstiden	i	netop	Harlev.	

5. Når	rådmanden	holder	åben	træffetid,	kan	det	så	kun	ske	de	seks	ste-
der,	hvor	der	er	lukkede	rum?	

6. Kan	det	enkelte	bibliotek	træffe	egne	aftaler?	
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7. Vi	formoder,	der	må	ligge	et	notat	med	gældende	regler,	som	det	en-
kelte	bibliotek	træffer	beslutning	ud	fra.	Dette	notat	ønsker	vi	bilagt	
besvarelsen.	

8. Vi	ved,	at	demokrati	og	medborgerskab	betyder	meget	for	MKB.	Også	
aktiviteter	 i	 lokalområder	og	oplandsbyer	betyder	meget.	Med	den	
beslutning	 man	 følger,	 som	 vi	 forstår	 det,	 udelukker	 man	 bl.a.	 en	
række	oplandsbyer	som	bl.a.	Solbjerg,	Trige	og	Harlev.	Giver	dette	an-
ledning	til	evt.	ændringer	i	de	beslutninger,	som	foreligger?	

9. I	2021	fik	et	S-medlem	ikke	tilladelse	på	et	arrangement	på	Risskov	
Bibliotek,	hvor	der	dog	er	et	 lukket	rum.	Skyldtes	det,	at	det	var	et	
politisk	arrangement?	

10. Vi	tror,	vi	forstår	det	således,	at	arrangementer	skal	afholdes	i	biblio-
tekernes	åbningstid.	Men	med	reducerede	åbningstider	betyder	det,	
at	gode	rum	kommer	til	at	ligge	ubenyttede	hen	i	områder,	hvor	der	
er	brug	for	dem.	Hvilke	overvejelser	giver	dette	anledning	til?	

	

På	vegne	af	Socialdemokratiet	i	Aarhus	Byråd	

- Lone	Hindø,	næstformand	af	Kulturudvalget	
- Steffen	Wich,	medlem	af	Kulturudvalget	

 


